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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury Sportu i Spraw Społecznych, odbytego w dniu 26.03.2024r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora w Więcborku. 

Posiedzenie trwało od godz. 14:30 – 16:30 

Obecność według załączonej listy obecności – obecnych 13/14 radnych. 

Radni nieobecny usprawiedliwiony – p. Marian Chęś. 

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

i Dróg UM w Więcborku      - Tomasz Fifielski 

 

W części pierwszej posiedzenia uczestniczyły: Dyrektor Biura Obsługi Oswiaty 

Samorządowej w Więcborku p. Danuta Zawidzka oraz Dyrektor Szkoły Podstawowej  

z Oddziałami Integracyjnymi im. ks. Jana Twardowskiego w Jastrzębcu p. Gabriela Panknin. 

Posiedzenie połączonych Komisji RM poprowadziła Przewodnicząca Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Więcborku p. Beata Kopta. 

Rozpoczynając posiedzenie Przewodnicząca Komisji powitała wszystkich obecnych  

i przypomniała porządek obrad posiedzenia, który obejmował: 

Porządek obrad: 

 

I część posiedzenia  godz. 14:30 -  wizja lokalna w Szkole Podstawowej z Oddziałami 

Integracyjnymi im. ks. Jana Twardowskiego w Jastrzębcu – radni spotykają się na 

miejscu wizji. 

 

 

II część – kontynuacja posiedzenia Komisji w sali Centrum Aktywności Seniora  

 

1. Podsumowanie wizji lokalnej.  

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2024. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Więcbork. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy Finansowej dla Powiatu 

Sępoleńskiego. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork w 

2024 roku. 
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6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony pomnika przyrody 

dla drzew wchodzących w skład pomnika przyrody „Aleja Dębowa Runowo Krajeńskie – 

Borzyszkowo”. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych 

pomnika przyrody „Aleja Dębowa Runowo Krajeńskie – Borzyszkowo”. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów 

pielęgnacyjnych pomnika przyrody „Aleja Dębowa w Sypniewie”. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie 

Gminy Więcbork. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 

dla strażaków ratowników oraz kandydatów na strażaków Ochotniczych Straży Pożarnych 

z terenu gminy Więcbork 

11. Omówienie tematyki związanej z poprawą estetyki, ukwieceniem i zazielenieniem 

przestrzeni miejskiej. 

12. Sprawy różne. 
 

Do przesłanego radnym porządku obrad zaproponowano wprowadzenie autopoprawki  

i wprowadzenie, jako pkt 9 pozycji „Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwały Nr XIII/77/19 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 25 września 2019 r.  

w zakresie przebiegu drogi gminnej nr 020220C relacji Runowo Krajeńskie – 

Chłopigost”. 

 

 

W związku ze zmianą następuje korekta numeracji punktów porządku obrad. Pozostałe 

punkty przyjmują numerację dalszą. 

 

Porządek obrad po zmianie: 

Porządek obrad: 

 

 

II część – kontynuacja posiedzenia Komisji w sali Centrum Aktywności Seniora  

 

1. Podsumowanie wizji lokalnej.  

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2024. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Więcbork. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy Finansowej dla Powiatu 

Sępoleńskiego. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Więcbork w 2024 

roku. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony pomnika przyrody 

dla drzew wchodzących w skład pomnika przyrody „Aleja Dębowa Runowo Krajeńskie – 

Borzyszkowo”. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych 

pomnika przyrody „Aleja Dębowa Runowo Krajeńskie – Borzyszkowo”. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów 

pielęgnacyjnych pomnika przyrody „Aleja Dębowa w Sypniewie”. 
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9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIII/77/19 Rady 

Miejskiej w Więcborku z dnia 25 września 2019 r. w zakresie przebiegu drogi gminnej nr 

020220C relacji Runowo Krajeńskie – Chłopigost. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie 

Gminy Więcbork. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 

dla strażaków ratowników oraz kandydatów na strażaków Ochotniczych Straży Pożarnych 

z terenu gminy Więcbork 

12. Omówienie tematyki związanej z poprawą estetyki, ukwieceniem i zazielenieniem 

przestrzeni miejskiej. 
13. Sprawy różne. 

 

 
Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie zmieniony porządek obrad. 

Obecnych 13 radnych 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

Przewodnicząca Komisji przypomniała, że punkt dotyczący podsumowania wizji lokalnej 

został zrealizowany na miejscu przeprowadzanej wizji lokalnej, tj. - w placówce oświatowej. 

Przewodnicząca Komisji przeszła do realizacji dalszej tematyki obrad oddając głos Skarbnik 

Gminy Więcbork, która przedstawiła uchwały finansowe Gminy Więcbork. 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2024, 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.17.2024 z dnia 22 marca 2024 r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85203 o kwotę 14.178,00 zł z przeznaczeniem 

na finansowanie ośrodków wsparcia dla osób z zaburzeniami psychicznymi. W planie 

finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4210, §4300 i §4700. 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.16.2024 z dnia 19 marca 2024 r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85295 o kwotę 244.410,31 zł z przeznaczeniem 

na sfinansowanie wypłat dodatków osłonowych, przysługujących za okres od 1 stycznia 2024 

r. do 30 czerwca 2024 r. wraz z kosztami obsługi zadania. W planie finansowym wydatków 

budżetu zmiany ujęte zostały w §3110, §4010, §4110, §4120 i §4710. 

3. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.17.2024 z dnia 22 marca 2024 r. 

określającego plan dotacji (§2060) w rozdz. 85506 na kwotę 1.030,00 zł z przeznaczeniem na 

realizację zadań z zakresu świadczeń wychowawczych. W planie finansowym wydatków 

budżetu zmiany ujęte zostały w §3110 i §4210. 

4. Dokonuje się następujących zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych  

w związku z wpływem na wyodrębniony rachunek bankowy środków z Funduszu Pomocy na 

niżej wymienione zadania realizowane na podstawie Ustawy z dnia 12 marca 2022 r.  

o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa: 

• pomoc w formie zasiłku okresowego (pomoc przyznawana na podstawie art. 29 i 30)  

w rozdziale 85214 zwiększa się dochody (§2100) i wydatki (§3290) o kwotę 259,00 zł, 
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• wypłata świadczeń pieniężnych 40 zł za osobę dziennie (pomoc przyznawana na 

podstawie art. 13 ust. 1 ww. Ustawy) w rozdziale 75495 zwiększa się dochody (§2100)  

i wydatki (§3280) o kwotę 2.320,00 zł, 

 

• środki na edukację dzieci z Ukrainy w rozdziale 80195 zwiększa się dochody (§2100)  

i wydatki (§4740, §4750 i §4850) o kwotę 12.972,00 zł. 

5. Zwiększa się plan dochodów (§6257) o kwotę 15.163,00 zł i wydatków (§6050, §6057  

i §6059) o łączną kwotę 63.999,00 zł w związku z planowaną realizacją zadania, które ma być 

współfinansowane ze środków budżetu UE pn.: „Przebudowa placów zabaw  

w miejscowościach Jastrzębiec i Pęperzyn oraz budowa siłowni zewnętrznej w miejscowości 

Zgniłka”. Zwiększenie wynika głównie z pozyskania ofert na konkretne elementy siłowni  

i placów zabaw w cenach wyższych niż zakładano. 

6. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 70005 pomiędzy §4400  

a §4430 o kwotę 5.200,00 zł z przeznaczeniem na pokrycie opłat związanych  

z gospodarowaniem mieniem. 

7. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 75011 pomiędzy §4010,  

a §3020 o kwotę 2.000,00 zł z przeznaczeniem na wypłatę ekwiwalentu z tytułu rejestrowania 

stanu cywilnego obywateli w uroczystym stroju. 

8. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 75405 §2300 o kwotę 2.000,00 zł  

z przeznaczeniem na wpłatę na Państwowy Fundusz Celowy Policji na zakup psa służbowego 

przeszkolonego w zakresie ujawniania środków odurzających i substancji psychotropowych. 

9. Rozwiązuje się częściowo rezerwę ogólną na kwotę 390.083,00 zł z przeznaczeniem na 

sfinansowanie zadań określonych w pkt 5, 10, 11 i 12 uzasadnienia. 

10. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 85202 §4330 o kwotę 258.000,00 zł 

w związku ze znacznym wzrostem średnich miesięcznych kosztów utrzymania mieszkańców 

gminy w DPS-ach. 

11. Zwiększa się plan finansowy w rozdziale 90003 §4300 o kwotę 58.000,00 zł  

z przeznaczeniem na wydzierżawienie maszyny do mechanicznego oczyszczania  

i utrzymywania dróg, chodników i placów na terenie Gminy Więcbork. 

12. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 90095 w §4300 o kwotę 23.247,00 zł 

na sfinansowanie wykonania aktualizacji inwentaryzacji wyrobów zawierających azbest na 

terenie Gminy Więcbork. 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

 

Radny Andrzej Wenda odniósł się do wspomnianego w zmianach w pkt 8 dofinansowania 

zakupu psa tropiącego dla Policji w kwocie 2.000, 00 zł. Radny pytał, czy wszystkie ościenne 

gminy również składają się na ten cel. 

 

Burmistrz Więcborka powiedział, że wszystkie samorządy dokonują wpłaty w wysokości 

2.000, 00 zł. 

 

Przewodnicząca RM mówiła, że sprawa zakupu takiego psa pojawiła się na posiedzeniu 

jednego z Konwentów Powiatu Sępoleńskiego. Wówczas zapytała wprost, czy Komendant 

Powiatowy Policji w Sępólnie Krajeńskim zwracał się w tej sprawie do Komendy 

Wojewódzkiej Policji o przyznanie środków na ten cel. Radna zapytała Burmistrza, czy jest 

taka informacja, że Komendant Powiatowy Policji wykorzystał tą możliwość pozyskania 

środków. 
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Burmistrz Więcborka stwierdził, że oburzenie radnych nie budzi jego zdziwienia. Niemniej, 

samorządowcy powiatu sępoleńskiego stwierdzili, że mają świadomość tego, jak bardzo 

potrzebne jest to zwierze Komendzie Powiatowej Policji, dlatego zdecydowano o wsparciu. 

 

Radny Mateusz Łański zapytał z kolei o maszynę, która ma zostać wydzierżawiona do 

mechanicznego oczyszczania i utrzymywania dróg, chodników i placów na terenie gminy 

Więcbork. 

 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że jest to sprzęt samojezdny, maszyna przede 

wszystkim zamiatająca i zbierająca piasek. Maszyna ma więcej możliwości i przy dokupieniu 

odpowiednich sprzętów można wykorzystywać ją również, jako kosiarkę, odśnieżarkę, itd.  

 

Przewodnicząca Komisji zapytała, czy opłata wymieniona przez p. Skarbnik jest 

jednorazowa. 

 

Burmistrz Więcborka wskazał, że umowa podpisana zostaje na rok, a opłata wnoszona jest, 

co miesiąc. Kwota 50.000, 00 zł to roczna wartość dzierżawy sprzętu. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka dodał, że Gmina Więcbork poprzez dzierżawę chce 

sprawdzić, jak maszyna sprawdzi się w pracy na terenie gminy i ocenić jej przydatność.  

 

Radna Beata Lida chciała wiedzieć, jaki jest koszt zakupu, takiej maszyny. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka odpowiedział, że jest, to kwota 500.000, 00 zł. 

   

Zastępca Burmistrza Więcborka powtórzył, że wybór tej opcji użytkowania maszyny ma 

pokazać zarówno możliwości, jak i jej użyteczność dla Gminy. 

 

Radny Wenda dopytał, kto będzie pokrywał koszty naprawy ewentualnych awarii maszyny. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka podał, że projekt umowy przygotowany jest z Firmą 

HAKO z Krakowa. W jej zapisach po stronie Gminy Więcbork leży uzupełnianie paliwa  

i bieżąca konserwacja sprzętu (wymiana szczotek i ogumienia). Natomiast wszelkie 

konserwacje, typu oleje, większe naprawy jest po stronie firmy wydzierżawiającej. 

 

Przewodnicząca Komisji przypomniała, że zakup takiej maszyny, by treścią interpelacji 

Przewodniczącej Rady miejskiej w Więcborku, zatem dzierżawa jest poniekąd tego realizacją 

postulatu. 

 

Przewodnicząca RM wskazała, że podobnie, jak radna Lida miała pewne wątpliwości, co do 

dzierżawy, a nie zakupu sprzętu, ale po zastanowieniu uznała, że dobrym posunięciem będzie 

wpierw przetestowanie go na terenie gminy Więcbork. Zawsze natomiast istnieje możliwość 

kupna użytkowanej maszyny lub, np. większej nowej.  

 

Radna Iwona Bonecka zapytała o inwentaryzację wyrobów zawierających azbest, to znaczy, 

kto robi taką inwentaryzacje i na czym to polega. 

Kierownik Referatu UM w Więcborku p. Tomasz Fifielski odpowiedział, że 

inwentaryzacja azbestu sporządzona została około dziesięć lat temu, a co roku wykonywana 

jest aktualizacja stanu. Polega, to na zdjęciu ze stanu, azbestu zdemontowanego i przyjęciu 

tego, co zgłosili mieszkańcy. Gmina ma świadomość, że część mieszkańców sama demontuje 

azbest i nie zgłasza tego do Gminy. Pojawił się już któryś rok z rzędu Konkurs Ministerstwa, 
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który daje samorządom blisko 85% dofinansowania, w ramach, którego firma zewnętrzna 

zinwentaryzuje w całej gminie stan azbestu i sporządzi dla Gminy Więcbork stosowny 

dokument w tym zakresie. Gmina Więcbork chce skorzystać z tego Programu, dzięki któremu 

pozyska szczegółowe dane i porówna je z tym, które posiada. Jeżeli Gmina pozyska 

dofinansowanie z Ministerstwa, będzie musiała dołożyć kwotę 5.500, 00 zł środków 

własnych. Zadanie będzie realizowane pod warunkiem uzyskania dofinansowania 

zewnętrznego. 

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 13 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork, 

 

Zmian dokonano w roku 2024 z uwagi na dotychczasowe zmiany w budżecie Gminy 

Więcbork. Ponadto w załączniku przedsięwzięć dodano nowe zadanie pn.: „Infostrada Kujaw 

i Pomorza 2.0” z uwagi na zakończenie realizacji projektu i rozpoczęcie się okresu trwałości. 

Zgodnie z Umową Partnerska zawarta z Województwem Kujawsko-Pomorskim roczne 

koszty, dotycząca trwałości projektu to 12.000, 00 zł. 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodnicząca Komisji przystąpiła do zaopiniowania projektu uchwały. 

 

Obecnych 13 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

a) w sprawie udzielenia pomocy Finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego. 

 

W budżecie Gminy Więcbork an rok 2024 zabezpieczone zostały środki na udzielenie 

pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego zarówno na wydatki inwestycyjne, jak  

i bieżące. Jeżeli chodzi o wydatki bieżące, to kwota 30.000, 00 zł na organizację transportu 

zbiorowego na terenie powiatu sępoleńskiego – kontynuacja zadania w roku bieżącym. 

Natomiast w przypadku dotacji na zadanie inwestycyjne, chodzi o budowę chodnika wraz  

z infrastrukturą i robotami towarzyszącymi w Zakrzewku – kwota dotacji 50.000, 00 zł oraz 

na przebudowę drogi relacji Sępólno Krajeńskie – Nowy Dwór – Więcbork na odcinku Nowy 

Dwór – Więcbork, kwota 299.000, 00 zł.  

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodnicząca Komisji przystąpiła do zaopiniowania projektu uchwały. 

 

Obecnych 13 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 



7 
 

Projekty uchwały dotyczące form ochrony przyrody oraz opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi omówił Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg  

p. Tomasz Fifielski 

 

 

a) w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork w 2024 roku, 

 

Zgodnie z art. 11a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o ochronie zwierząt rada gminy określa  

w drodze uchwały, corocznie do dnia 31 marca, program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Stanowi to wypełnienie obowiązku 

zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom przez gminę, wynikającego z art. 11 ust. 1 ww. 

ustawy. W związku z powyższym przygotowany został „Program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork w 2024 

roku”. Obejmuje on swoim zakresem realizację takich zadań jak:  

1) zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt;  

2) opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie;  

3) odławianie bezdomnych zwierząt;  

4) obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach dla zwierząt;  

5) poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt;  

6) usypianie ślepych miotów;  

7) wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich;  

8) zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych  

z udziałem zwierząt.  

Projekt programu przekazany został do zaopiniowania powiatowemu lekarzowi weterynarii. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Komisji przystąpiła do zaopiniowania projektu uchwały. 

 

Obecnych 13 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

b) w sprawie zniesienia formy ochrony pomnika przyrody dla drzew wchodzących w skład 

pomnika przyrody „Aleja Dębowa Runowo Krajeńskie – Borzyszkowo”, 

 

 

Podstawę prawną do podjęcia niniejszej uchwały stanowi art. 44 ust. 3 ustawy z dnia 16 

kwietnia 2004 r. o ochronie przyrody, zgodnie, z którym zniesienia formy ochrony przyrody - 

pomnika przyrody, dokonuje rada gminy w drodze uchwały. W myśl art. 44 ust. 3a ustawy  

o ochronie przyrody projekt uchwały wymaga uzgodnienia z właściwym regionalnym 

dyrektorem ochrony środowiska. Zgodnie z art. 44 ust. 4 ustawy o ochronie przyrody 

zniesienie formy ochrony przyrody następuje w razie utraty wartości przyrodniczych i 

krajobrazowych, ze względu, na które ustanowiono formę ochrony przyrody lub w razie 

konieczności realizacji inwestycji celu publicznego w przypadku braku rozwiązań 

alternatywnych lub zapewnienia bezpieczeństwa powszechnego. Biorąc pod uwagę 

powyższe, w celu zapewnienia bezpieczeństwa powszechnego oraz uzyskania zezwolenia na 

usunięcie w/w drzewa, podjęcie niniejszej uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony 

przyrody z ww. drzewa jest uzasadnione. 
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Warunkiem niezbędnym do podjęcia stosownej uchwały jest uzyskanie pozytywnej opinii 

Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska. Dyrektor tej instytucji zażądał dodatkowej 

dokumentacji i zdjęć, i dopiero w dniu Komisji otrzymano zgodę. Niestety w dniu Komisji 

Dyrektor nie mógł tego podpisać i podpis zostanie złożony dopiero jutro rano, niemniej temat 

jest załatwiony pozytywnie. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Komisji przystąpiła do zaopiniowania projektu uchwały. 

 

Obecnych 13 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

c) w sprawie przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych pomnika przyrody „Aleja Dębowa 

Runowo Krajeńskie – Borzyszkowo”, 

 

 

Aktem prawnym regulującym obecne cele, zasady i formy ochrony przyrody w Polsce jest 

ustawa z dnia 16 kwietnia 2004 r. o ochronie przyrody. Stosownie do jej zapisów rada gminy 

ustanawia pomniki, zdejmuje status pomników a także uzgadnia zakres prac wykonywanych 

na potrzeby ochrony przyrody. Wskazany do pielęgnacji pomnik przyrody, aleja drzew 

rosnących na terenie działki nr ewid. 319/1 w granicach administracyjnych Gminy Więcbork 

stanowiących element grupowego pomnika przyrody – alei 263 drzew ustanowionych 

pomnikiem przyrody na podstawie Uchwały Nr LXX/483/24 Rady Miejskiej z dnia 31 

stycznia 2023 r. Konieczność przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych wynika z potrzeby 

ochrony pomnika przyrody i zwiększeniem bezpieczeństwa osób poruszających się na 

odcinku alei dębowej oraz sąsiednich nieruchomości. Zabiegi pielęgnacyjne na pomniku 

przyrody będą przeprowadzane w terminie do 31 grudnia 2024 r. przy spełnieniu 

następujących warunków:  

a) prace pielęgnacyjne będą przeprowadzone przez firmę specjalistyczną, posiadającą 

uprawnienia do pielęgnacji drzew o charakterze pomnikowym,  

b) wykonywane zabiegi pielęgnacyjne nie spowodują utraty walorów przyrodniczych 

pomnika przyrody oraz zniszczenia gatunków chronionych, występujących w ich obrębie,  

c) przy wykonaniu cięć w koronach oraz przy usuwaniu uschniętych konarów należy dążyć 

do zachowania naturalnego pokroju drzew,  

d) przed wykonaniem zabiegów pielęgnacyjnych pomnik przyrody zostanie poddany 

oględzinom. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Komisji przystąpiła do zaopiniowania projektu uchwały. 

 

Obecnych 13 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

d) w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych pomnika przyrody 

„Aleja Dębowa w Sypniewie”, 

 

Aktem prawnym regulującym obecne cele, zasady i formy ochrony przyrody w Polsce jest 

ustawa z dnia 16 kwietnia 2004 r. o ochronie przyrody. Stosownie do jej zapisów rada gminy 
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ustanawia pomniki, zdejmuje status pomników, a także uzgadnia zakres prac wykonywanych 

na potrzeby ochrony przyrody Wskazany do pielęgnacji pomnik przyrody, aleja drzew 

rosnących na terenie działki nr ewid. 260/2 w granicach administracyjnych Gminy Więcbork 

stanowiących element grupowego pomnika przyrody – alei 139 drzew ustanowionych 

pomnikiem przyrody na podstawie Uchwały Nr XX/132/2016 Rady Miejskiej w Więcborku  

z dnia 24 czerwca 2016r. Konieczność przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych wynika  

z potrzeby ochrony pomnika przyrody i zwiększeniem bezpieczeństwa osób poruszających się 

na odcinku alei dębowej oraz sąsiednich nieruchomości. Zabiegi pielęgnacyjne na pomniku 

przyrody będą przeprowadzane w terminie do 31 grudnia 2024 r. przy spełnieniu 

następujących warunków:  

a) prace pielęgnacyjne będą przeprowadzone przez firmę specjalistyczną, posiadającą 

uprawnienia do pielęgnacji drzew o charakterze pomnikowym,  

b) wykonywane zabiegi pielęgnacyjne nie spowodują utraty walorów przyrodniczych 

pomnika przyrody oraz zniszczenia gatunków chronionych, występujących w ich obrębie,  

c) przy wykonaniu cięć w koronach oraz przy usuwaniu uschniętych konarów należy dążyć 

do zachowania naturalnego pokroju drzew,  

d) przed wykonaniem zabiegów pielęgnacyjnych pomnik przyrody zostanie poddany 

oględzinom. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Komisji przystąpiła do zaopiniowania projektu uchwały. 

 

Obecnych 13 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

e) w sprawie zmiany uchwały Nr XIII/77/19 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 25 

września 20219 r. w zakresie przebiegu drogi gminnej nr 020220C relacji Runowo 

Krajeńskie – Chłopigost 

 

Uchwała zmienia przebieg drogi gminnej nr 020220C relacji: Runowo Krajeńskie - 

Chłopigost, która należy do kategorii dróg gminnych publicznych przyjętych uchwałą Nr 

XIII/77/19 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 25 września 2019 r. w sprawie zaliczenia dróg 

do kategorii dróg gminnych na terenie Gminy Więcbork. Powyższa zmiana podyktowana jest 

zmianą przebiegu drogi gminnej nr 020220C poprzez dodanie odcinka drogi stanowiącego 

działki nr ewid. 264/1 obręb Runowo Krajeńskie, oraz działek nr ewid. 114/1, 220/1 obręb 

Witunia, które są własnością Gminy Więcbork. Zmiana przebiegu drogi wynika  

z konieczności uzupełnienia sieci dróg gminnych publicznych służących miejscowym 

potrzebom oraz uzyskaniem dofinansowań w zakresie przebudowy, remontu ww. drogi  

z środków zewnętrznych. Dnia 22 marca 2024 r. Zarząd Powiatu w Sępólnie Krajeńskim 

Uchwałą Nr 120/359/2024 zaopiniował pozytywnie propozycję zmiany przebiegu drogi 

gminnej nr 020220C relacji Runowo Krajeńskie - Chłopigost na terenie gminy Więcbork. 

Zgodnie z art. 42 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym oraz art. 13 pkt 2 

ustawy z dnia 20 lipca 2000 r. o ogłaszaniu aktów normatywnych i niektórych innych aktów 

prawnych, uchwała, jako akt prawa miejscowego podlega ogłoszeniu w wojewódzkim 

dzienniku urzędowym. Zgodnie z art. 7 ust. 3 ww. ustawy o drogach publicznych ustalenie 

przebiegu istniejących dróg gminnych następuje w drodze uchwały rady gminy.\ 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Komisji przystąpiła do zaopiniowania projektu uchwały. 
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Obecnych 13 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

Projekt uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Więcbork 

przedstawił Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

 

 

Ustawa z dnia 20 lipca 2017 r. Prawo wodne w art. 37 stanowi, że Rada określa, w drodze 

uchwały będącej aktem prawa miejscowego, corocznie do dnia 20 maja sezon kąpielowy, 

który obejmuje okres między 1 czerwca, a 30 września oraz corocznie do dnia 20 maja wykaz 

kąpielisk na terenie gminy lub na polskich obszarach morskich przyległych do danej gminy.  

Organizator kąpieliska jest obowiązany do dnia 31 grudnia roku poprzedzającego sezon 

kąpielowy, w którym kąpielisko ma być otwarte, przekazać wójtowi, burmistrzowi lub 

prezydentowi miasta wniosek o umieszczenie w wykazie kąpielisk. Wniosek powinien 

zawierać informacje zgodnie z art. 37 ust.4 i 5. Kompletny wniosek dotyczący kąpieliska 

złożył Urząd Miejski w Więcborku. Zgodnie z art. 37 Prawa wodnego przekazano do 

zaopiniowania projekt uchwały Wodom Polskim, właścicielowi wód oraz właściwemu 

organowi Inspekcji Ochrony Środowiska i powiatowemu inspektorowi sanitarnemu. Projekt 

został zaopiniowany pozytywnie. Burmistrz Więcborka poprzez obwieszczenie przedstawił 

do publicznej wiadomości projekt uchwały na tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego  

w Więcborku. Do dnia 2 lutego 2024 r. nie wpłynęły żadne wnioski. 

 

Projekt nie wywoła dyskusji. 

 

Przewodnicząca Komisji przystąpiła do zaopiniowania projektu uchwały. 

 

Obecnych 13 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 

ratowników oraz kandydatów na strażaków Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu gminy 

Więcbork przedłożył Burmistrz Więcborka p. Waldemar Kuszewski. 

 

W październiku 2023 r. do Burmistrza Więcborka wpłynął wniosek o zmianę wysokości 

ekwiwalentu dla strażaków i strażaków ratowników za udział w działaniach ratowniczych 

oraz za udział w szkoleniach w 2024 r. Odpowiadając na pismo złożone przez Prezes Zarządu 

Oddziału Miejsko-Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP w Więcborku 

Druhnę Teresę Dropinską Burmistrz udzielił informacji, że zgodnie z nową ustawą  

o Ochotniczych Strażach Pożarnych, każda jednostka samorządu terytorialnego musi 

podejmować uchwałę o wysokości ekwiwalentu pieniężnego, co najmniej raz na dwa lata. 

Uchwała, która reguluje dotychczasową wysokość ekwiwalentu, obowiązuje od kwietnia 

2022 r., dlatego też na sesji bieżącej przedłożony został Radzie projekt nowej uchwały w tej 

sprawie, wprowadzającej nowe stawki i nowe zasady. Doceniając zaangażowanie Członków 

OSP działających na terenie gminy Więcbork w wykonywanie zadań określonych dla 

jednostek ochrony przeciwpożarowej oraz ich działalności na rzecz społeczności lokalnej 

proponuje się zwiększenie ekwiwalentu, a tym samym w pełni przychyleniu się do wniosku,  

o którym mowa powyżej.     
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Ustala się wysokość ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika Ochotniczej Straży 

Pożarnej z terenu gminy Więcbork za udział w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, 

szkoleniu lub ćwiczeniu na kwotę:  

1) 20,00 złotych brutto (słownie zł.: dwadzieścia 00/100) za każdą rozpoczętą godzinę od 

zgłoszenia wyjazdu z jednostki ochotniczej straży pożarnej w przypadku udziału w działaniu 

ratowniczym, akcji ratowniczej lub ćwiczeniu;  

2) 10,00 złotych brutto (słownie zł.: dziesięć 00/100) za każdą godzinę od zgłoszenia wyjazdu 

z jednostki ochotniczej straży pożarnej w przypadku udziału w szkoleniu pożarniczym.  

Ustala się ekwiwalent pieniężny dla kandydatów na strażaków ratowników Ochotniczej 

Straży Pożarnej z terenu gminy Więcbork, o których mowa w art. 9 ust. 2 pkt 1 ustawy z dnia 

17 grudnia 2021 r. o ochotniczych strażach pożarnych, za każdą rozpoczętą godzinę szkolenia 

podstawowego na kwotę 5,00 złotych brutto (słownie zł.: pięć 00/100). 

 

Projekt nie wywoła dyskusji. 

 

Przewodnicząca Komisji przystąpiła do zaopiniowania projektu uchwały. 

 

Obecnych 13 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Następnie zrealizowano punkt dotyczący poprawy estetyki, ukwiecenia i zazielenienia 

przestrzeni miejskiej  

 

Rozpoczynając ten punkt Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że jednym z dobrych 

posunięć w tym zakresie będzie na pewno sprawdzenie możliwości sprzętu, o którym 

rozmawiano w trakcie omawiania zmian w budżecie Gminy Więcbork. Wskazała również na 

problem zgłoszony jej przez pracownika szkoły, a mianowicie mocno zaśmiecone tereny 

poboczy przy ul. Powstańców Wielkopolskich na odcinku od Szpitala Powiatowego  

w kierunku Osiedla Plebanka. Mówiła, że pracownik szkoły deklarował, że chętnie w czynie 

społecznym razem z uczniami posprzątałby ten teren. Takie akcje mogłyby też odbywać się 

częściej we współpracy z Gmina Więcbork, która dostarczałaby odpowiednie wyposażenie: 

środki czystości, a także dowóz w miejsca wymagające porządkowania, w ramach czynu 

społecznego. 

 

Burmistrz Więcborka stwierdził, że nie widzi problemu w organizacji tego typu akcji, czy 

pomocy w organizacji takich przedsięwzięć. Jeżeli tylko ktoś się zwraca o taką pomoc, Gmina 

zawsze deklaruje wsparcie poprzez dostarczenie worków, rękawic, itp. rzeczy. Wystarczy się 

jedynie zgłosić, rozmawiać i ustalić szczegóły. 

 

Przewodnicząca Komisji wnioskowała również, by wzorem lat ubiegłych kontynuowano 

ukwiecenie więcborskiego Centrum.  

 

Z uwagi na fakt, że Burmistrz Więcborka musiał opuścić posiedzenie i udać się na zebranie 

sprawozdawcze wiejskie sołectwa Zakrzewek przekazał jedynie, że zostawia do wglądu 

radnym wizualizację rozbudowy Przedszkola Gminnego o część przeznaczoną dla Klubu 

dziecięcego. Gotowa jest już dokumentacja rozbudowy i złożono wniosek o wydanie 

pozwolenia na budowę. Jeszcze w tym roku ten temat będzie realizowany /radni otrzymali do 

wglądu wyciąg z projektu/. Burmistrz podał również, że na sesji w dniu kolejnym, może uda 

się zaprezentować wstępną wizualizację całego przedsięwzięcia.    
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Z sali posiedzenia ubyli: Burmistrz Więcborka wraz z radnym Jackiem Kabattkiem, którzy 

udali się na zebranie sprawozdawcze sołectwa Zakrzewek. 

 

Radna Iwona Bonecka kontynuując punkt porządku posiedzenia stwierdziła, że jej 

marzeniem było, aby tym ukwieceniem objąć większą część miasta. Miała tu na myśli ulicę 

Hallera i ulicę Pocztową. Radna wskazała też, że pomarańczowe śmietniki usytuowane na 

terenie miasta, są bardzo brudne z zewnątrz i należałoby je oczyścić. Trzeba by sprawdzić 

również pojemniki na psie odchody. Te pojemniki są zniszczone i zawartość się rozsypuje.  

W wielu miejscach usytuowane są też pojemniki PCK, czy pojemniki na małogabarytowy 

sprzęt elektroniczny. One też są brudne, pytanie, kto powinien się zająć ich oczyszczeniem?  

W ramach planowanej renowacji Promenady, radna proponowała, aby przy okazji wymiany 

ławek, jeżeli taka jest planowana, te, które zostaną w ten sposób uwolnione poddać renowacji  

i np. zadysponować na Osiedle BoWiD.   

 

Radna Natasza Ksobiak pytała, czy dostawca kwiatów będzie wyłoniony w drodze jakiejś 

procedury formalnej. Na terenie gminy Więcbork jest kilkoro ogrodników i może, co roku 

należałoby skorzystać z oferty innego, aby w ten sposób chociażby mogli się promować. 

Radna pytała, czy jest plan, aby na osiedlach domów jednorodzinnych wyodrębnić i ogrodzić 

miejsca na pojemniki: na popiół, czy odpady zielone, podobnie, jak jest to przy blokach. 

Zdaniem radnej, warto byłoby przyszłościowo o tym pomyśleć. 

 

Przewodnicząca RM powiedziała, że jej zdaniem powinna zostać wyłoniona firma, która 

będzie się zajmowała estetyką terenów zielonych na więcborskim Rynku, promenadzie oraz, 

jeżeli ukwiecenie dotyczyć będzie ulic: Hallera i Pocztowej, to również tych terenów. 

Powinna to być jedna firma ogrodnicza, która będzie zajmowała się dbaniem o wizerunek 

centrum miasta. Coraz więcej środków dokłada się do robót publicznych, z drugiej strony 

coraz mniejsze dofinansowanie w tej sferze jest z Powiatowego Urzędu Pracy, a ta sferą 

działań niewątpliwie powinny zajmować się osoby z określoną wiedzą ogrodniczą. Decyzja  

o maszynie do sprzątania ulic i chodników jej osobiście wydaje się słuszna i ma nadzieję, że 

spełni oczekiwania. 

 

Radna Bonecka powiedziała, że oczywiście jest świadomość kosztów pewnych decyzji, czy 

działań, ale podkreśliła, że przeciętnego mieszkańca gminy nie interesuje, to, że jest piękna 

hala w Szkole Podstawowej Nr 1 w Więcborku. Ludzie chcą, żeby wokoło było ładnie i, żeby 

to było widoczne. Drobne rzeczy są niezwykle istotne i jeżeli już wydatkować na to środki, 

należy postawić na fachowość i określone kwalifikacje. 

 

Radny Jan Antczak, jako sołtys sołectwa Runowo Krajeńskie stwierdził, że sam 

skorzystałby w sołectwie z pomocy takiej firmy przy, chociażby przy pielęgnacji skweru, 

który sołectwo zagospodarowało w centrum wsi. Radny zgłosił również, że na zebraniu 

sołeckim pojawiły się głosy niezadowolenia z faktu, że na osiedlu w Runowie lampy gasną  

o godz. 11: 00 wieczorem. Mieszkańcy dopytywali, czy nie można wydłużyć tego czasu, np.  

o dwie godziny. 

 

Przewodnicząca Komisji zwróciła uwagę, że godne odnotowania w omawianym temacie, 

jest to, że po licznych wnioskach radnych udało się z poprawić estetykę terenu wokół Domu 

Kultury w Więcborku. Jest jeszcze parę rzeczy do poprawienia, ale efekt prac jest widoczny  

i to cieszy. Liczy, że ten kierunek działań będzie kontynuowany. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka mówił, że kwestia dbałości o czystość i efektowny 

wizerunek gminy, to jeden z priorytetów Gminy Więcbork. Samorząd stara się sprostać 
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oczekiwaniom, ale ta sfera działań, to też kwestia odpowiednich finansów. Odnosząc się do 

podniesionych spraw wskazał, że klomby, czy gazony na ulicy Pocztowej, o których mówiła 

radna Bonecka, to raczej będzie zadanie trudne do wykonania. W tej części miasta pas zieleni 

jest bardzo wąski i nie ma pewności, czy Zarząd Dróg Wojewódzkich będzie przychylny, 

takiemu rozwiązaniu. Na pewno wymagałoby to uzgodnienia z tym Zarządcą drogi. 

Rozmowy z zarządca dotyczyły ewentualnego usunięcia mocno uszkodzonych drzew, które 

usytuowane są tam przy pasie drogowym, ale będzie to możliwe jedynie łącznie z naprawą 

nawierzchni drogi. W innym razie, samo usuniecie, może pozostawić uszkodzenia  

w nawierzchni. Jeżeli chodzi o kosze rozmieszczone na terenie miasta, to oczywiście w miarę 

możliwości będą one czyszczone, natomiast opróżnianie zawartości koszy przy głównych 

ulicach odbywa się codziennie w godzinach porannych w dni robocze. W przypadku 

pojemników na psie odchody dokona rozeznania sytuacji. W przypadku pojemników PCK 

podejmowane były już pewne działania, gdyż stanowią one swego rodzaju problem i to nie 

tylko estetyczny. Przykładem tego stanu są chociażby pojemniki posadowione przy markecie 

„ROLNIK”. Pytanie tylko, gdzie je przestawić. Usytuowanie ich, gdzieś w odległym miejscu  

i na uboczu, będzie kłopotliwe dla mieszkańców. Temat wyłonienia firmy zajmującej się 

sprzątaniem i utrzymaniem zieleni jest oczywiście rozpatrywane przez Gminę, ale wiąże się 

on z zabezpieczeniem odpowiedniej kwoty pieniędzy. Robił swego czasu pewne rozeznanie  

w innych samorządach i te koszty są niestety znaczne. Póki, co, pierwszym krokiem jest 

wdrożenie do pracy maszyny sprzątającej i sprawdzenie w ramach dzierżawy możliwości, 

skuteczności i opłacalności, takiego sposobu oczyszczania miasta i większych sołectw. 

Ukwiecanie miasta już się rozpoczęło od sadzenia bratków na więcborskim Rynku, żeby na 

Święta Wielkanocne było już kolorowo i estetycznie. Zakup bratków nastąpił u dwóch 

różnych lokalnych producentów. Pojawiły się też nowe nasadzenia drzew: kalin 8 sztuk 

(Rynek), a także 12 śniegowców (okolice Rynku i promenady) i 30 lip (w różnych częściach 

miasta).   

 

Radna Brygida Migawa piastująca również funkcję sołtysa sołectwa Sypniewo, zapytała, 

czy jest możliwość zatrudnienia, chociażby na pół etatu, pracownika do sprzątania  

w sołectwie. Stwierdziła, że Sypniewo, to duże sołectwo i bez wsparcia trudno będzie 

utrzymać porządek.  

 

Zastępca Burmistrza Więcborka odpowiedział, że trudno mu coś w tej chwili w tej sprawie 

obiecywać, czy deklarować, jako pewne, ale będzie miał na uwadze wniosek radnej.  

 

Spraw różnych nie wniesiono. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Protokół na podstawie nagrania z przebiegu posiedzenia sporządziła  I. Mrozek 

 

 

Przewodnicząca Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych 

 

/-/ Beata Kopta 

 

  

 


